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Ciśnienie w kranach coraz słabsze.  
Miasto apeluje do mieszkańców!

Gminna spółka zaapelowała do mieszkańców o wykorzystywanie wody pitnej 
z sieci wodociągowej wyłącznie do celów bytowych

Fala krytyki po publikacji  
koncepcji nowego ratusza i sali 
teatralno-widowiskowej

Koncepcja zagospodarowania centrum miasta to kilka budynków w tej samej 
stylistyce, zdominowanej przez drewno i szkło
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NOW końcu ruszy 
przebudowa?

\\\ PIASECZNO

Miasto wraz z warszawskim 
oddziałem Stowarzyszenia 
Architektów Polskich 
rozstrzygnęło konkurs  
na koncepcję zespołu 
budynków w centrum miasta, 
w tym nowy ratusz oraz salę 
teatralno-widowiskową. 
Pomysły projektantów nie 
przypadły do gustu niektórym 
mieszkańcom. 

\\\ PIASECZNO

Mimo iż mamy dopiero maj, 
ciśnienie wody w kranach  
jest coraz słabsze,  
a do mieszkańców 
zaapelowano o racjonalne 
z niej korzystanie. Urząd 
rozważa ograniczenia 
związane z poborem wody  
do podlewania.

Od kilku tygodniu w naszym regio-
nie nie było porządnych opadów. 

Oprócz rond, odwodnienia, całkowicie nowej konstrukcji i nawierzchni drogi, 
powstaną również chodniki oraz drogi dla rowerów

\\\ SOBIKÓW

dokończenie na str. 3

czytaj na str. 2
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Po dość mokrej wiośnie, poziom wody 
w rzekach bardzo szybko się obniżył. 
Sucho zrobiło się w przydomowych 
ogródkach. Mieszkańcy zaczęli skar-
żyć się na problemy w codziennym 
funkcjonowaniu, związane z niskim 
ciśnieniem wody. 

„Ciśnienie jest tak niskie, że w ba-
terii wannowej nie można przełączyć 
wody na słuchawkę prysznicową, bo 
odskakuje przycisk”. 

„W tym roku ciśnienie w godzinach 
19:00-22:00 to tragedia. Jest tak niskie, 
że piec nie załącza się, żeby ogrzać wo-
dę”. 

„Ten problem narasta na przestrze-
ni 25 lat. I władze gminy doskonale o 
tym wiedzą i problem miał być już daw-
no rozwiązany. I wcale to nie jest spra-
wa posiadania i podlewania ogródków”.  

Powyższe to wpisy mieszkańców 
Józefosławia na jednej z grup na Fa-
cebooku. Niektórzy żartują, że do ką-
pieli zaczną zbierać deszczówkę.

\\\   Woda skończyła się  
o 20.00

– Wczoraj o godz. 20 w Józefosła-
wiu skończyła się woda – poinformo-
wała na ostatniej sesji rady miejskiej 
(22 maja) radna Katarzyna Krzysz-
kowska-Sut, podkreślając, że do sytu-
acji przyczyniły się osoby podlewające 
swoje ogrody. Radna zaproponowała, 
aby rozważyć wprowadzenie zakazu 
podlewania od godz. 22 do 6 rano. 

Duży problem z ciśnieniem wody 
w ostatnich dniach odnotowano także 
w Kamionce. 

Ostatecznie PWiK wystosowało 
apel, w którym poprosiło mieszkań-
ców o wykorzystywanie wody pitnej 
z sieci wodociągowej wyłącznie do 
celów bytowych i powstrzymanie się 
od zużycia wody do innych celów. – W 
szczególności do podlewania ogród-
ków przydomowych i działkowych, 
napełniania basenów oraz mycia samo-
chodów w godzinach: od 6:00 do 10:00, 
oraz 18:00 do 22:00 – brzmi komunikat 
gminnej spółki. – Ograniczenie zużycia 
zapewni odpowiednie ciśnienie wody 
w sieci oraz nie spowoduje przerw w 
jej dostawie wszystkim użytkownikom 
sieci wodociągowej na terenie Miasta i 
Gminy Piaseczno – dodano.

\\\   Dalszy rozwój  
suszy hydrologicznej

Do mieszkańców zwrócił się tak-
że w mediach społecznościowych 
burmistrz Daniel Putkiewicz. – Czy 
zwróciliście uwagę na poziom wody w 
Jeziorce? Jest źle. Susza. Dlatego podle-
wamy ogrody na potęgę. Niestety tego 

nie wytrzymują wodociągi. Wieczorem 
spada ciśnienie w sieci i zaczyna brako-
wać w wody w kranach. Jeżeli sytuacja 
nie ulegnie poprawie, Gmina Piasecz-
no wprowadzi formalne ograniczenie 
używania wody z sieci do podlewania 
– zapowiedział Daniel Putkiewicz. – 
Przecież my nie mamy wody, to co mi 
po zakazie używania czegoś, czego nie 
mam? – skomentowała pod postem 
burmistrza jedna z mieszkanek.

Wiele wskazuje jednak na to, że 
mieszkańcy gminy Piaseczno będą bo-
rykać się z tym problemem w najbliż-
szych tygodniach, a nawet miesiącach. 
Krótkotrwałe, intensywne opady desz-
czu nie rozwiązują bowiem problemu 
suszy. Instytut Meteorologii i Gospodar-
ki Wodnej zapowiedział, że do końca 
maja należy spodziewać się zjawisk 
burzowych. Mniej intensywnych, ale 
długotrwałych opadów w prognozach 
na razie nie widać. 

– Przelotne opady deszczu, a tym 
bardziej o dużej intensywności, nadal 
będą stwarzały ryzyko wystąpienia 
gwałtownych wzrostów stanów wo-
dy na rzekach, szczególnie w obrębie 
mniejszych zlewni i na ciekach gór-
skich. Na obszarach zurbanizowanych 
może dochodzić do lokalnych podto-
pień – podkreślono w komunikacie 
IMGW. –  Opady towarzyszące burzom 
nie będą w znaczącym stopniu uzupeł-
niać zasobów wodnych – spodziewany 
jest, dalszy rozwój suszy hydrologicznej 
– dodano. 

Tekst i zdjęcie Anna Żuber

Ciśnienie w kranach  
coraz słabsze. Miasto apeluje  
do mieszkańców!

\\\ SOBIKÓW

Mazowiecki Zarząd  
Dróg Wojewódzkich 
zapowiedział, że jeszcze  
przed wakacjami ogłosi 
przetarg na modernizację 
drogi wojewódzkiej  
nr 683 w Sobikowie. 

P rzebieg drogi wojewódzkiej numer 
683 oraz stan nawierzchni pozo-

stawiają wiele do życzenia. Co gorsze, 
skrzyżowania tej drogi z innymi ulica-
mi Sobikowa (gmina Góra Kalwaria) 
są bardzo niebezpieczne. Brakuje też 
infrastruktury dla pieszych i rowerzy-
stów.

O konieczności modernizacji traktu 
mówi się od lat. W 2022 roku wyda-
wało się, że sprawa nabrała rozpędu. 
Wprawdzie po zakończeniu prac pro-
jektowych obiekcje, co do zapropono-
wanych rozwiązań, miał Mazowiecki 
Wojewódzki Konserwator Zabytków. 
Ostatecznie obu instytucjom udało się 
dojść do porozumienia i zapowiedzia-
no, że inwestycja ruszy w 2023 roku.  

\\\   Przetarg  
w połowie czerwca

W połowie ubiegłego roku upra-
womocniła się decyzja zezwalająca 
rozpoczęcie robót. W tym samym roku 
Sejmik Województwa Mazowieckiego 
zwiększył też pulę pieniędzy na rozbu-
dowę układu komunikacyjnego do 43 
mln złotych. Jednak inwestycja wciąż 
pozostawała na papierze. 

W końcu na początku tego roku 
samorząd Mazowsza zapowiedział, 
że przed latem 2024 roku ogłosi prze-
targ. Jak się dowiedzieliśmy, najpewniej 
procedura rozpocznie się już zgodnie 
z planem. 

– Przetarg na realizację inwestycji 
zostanie ogłoszony w połowie czerw-
ca. Jeżeli zostanie zakończony w pla-

nowanym terminie, umowa mogłaby 
zostać podpisana z wykonawcą jeszcze 
w lipcu – zapowiedziała Monika Bur-
don, rzecznik prasowy Mazowieckiego 
Zarządu Dróg Wojewódzkich w War-
szawie. 

\\\   Ronda, chodniki  
i drogi rowerowe

Zakładając optymistyczny wariant, 
czyli podpisanie umowy z wykonaw-
cą w lipcu, trzeba wziąć jeszcze pod 
uwagę konieczność przygotowania się 
przez niego do robót budowlanych, co 
może zająć przynajmniej kilka tygodni. 

Rozbudowa układu komunikacyj-
nego w Sobikowie obejmie około dwu-
kilometrowy odcinek drogi. W ramach 
inwestycji w Sobikowie, na dwóch ne-
wralgicznych skrzyżowaniach – obok 
cmentarza oraz przy przychodni po-
wstaną dwa ronda. Przebudowane 
będzie centrum tej miejscowości oraz 
drogi łączące skrzyżowania z głównym 
traktem, a także odcinek drogi nr 683 
od przychodni do krajowej 50-ki.

Oprócz sieci odwodnieniowej, cał-
kowicie nowej konstrukcji i nawierzch-
ni drogi, powstaną również chodniki 
i drogi dla rowerów. Powstanie także 
całkowicie nowa konstrukcja i na-
wierzchnia drogi, jak również chodniki 
i drogi dla rowerów.

Tekst i zdjęcie Anna Żuber

W końcu ruszy 
przebudowa drogi 
wojewódzkiej?

\\\ ZGŁOŚ PROJEKT
Od środy 22 maja mieszkańcy mogą zgłaszać własne projekty w ra-
mach Budżetu Partycypacyjnego Gminy Konstancin-Jeziorna 2025.
To już jedenasta edycja akcji. Tym razem ratusz przeznaczył na projekty 
mieszkańców 800 tys. zł, czyli aż o 400 tys. więcej niż w ubiegłych latach. 
Znaczna część, bo aż 600 tys. zł, przeznaczona zostanie na zadania inwe-
stycyjno-remontowe. 200 tys. zł ma zostać wydane na zadania z zakresu 
m.in. kultury, sportu, rekreacji, turystyki czy edukacji.
– O zwiększeniu puli środków przeznaczonych na projekty obywatelskie 
zdecydował Michał Wiśniewski, nowy burmistrz gminy. Zmieniły się również maksymalne wartości zgłaszanych zadań  
– z kwoty 100 tys. zł do 150 tys. zł dla inwestycji i remontów oraz z kwoty 25 tys. zł do 30 tys. zł dla pozostałych projektów. 
Projekty można zgłaszać do 5 czerwca br. – informuje gmina.
Projekty można zgłaszać tradycyjnie lub przez internet, a o tym, które z nich przejdą weryfikację formalną i merytoryczną 
i poddane zostaną głosowaniu dowiemy się do 22 lipca. 
– Najciekawsze pomysły mieszkańcy wybiorą w dn. 4–18 września br. Wyniki głosowania, a co za tym idzie zadania, które 
trafią do projektu budżetu gminy na 2025 r., poznamy do 2 października br. – czytamy na stronie gminy Konstancin-Jeziorna.

\\\ KONSTANCIN-JEZIORNA 

W Józefosławiu zabrakło wody

     INFORMACJA
Burmistrz Miasta i Gminy Piaseczno działając na podstawie art. 35 ust. 1 ustawy z dnia 21 sierpnia 

1997 r. o gospodarce nieruchomościami (t.j. Dz. U. z 2024 r., poz. 721) informuje, iż na tablicy ogłoszeń 
w siedzibie Urzędu MiG Piaseczno, z/s w Piasecznie przy ul. Kościuszki 5 oraz na stronie internetowej 
www.piaseczno.eu, zamieszczony został wykaz dot. wynajęcia na czas nieoznaczony gruntu o pow. 
około 148 m2, położonego przy ul. Bażanciej, w obrębie Chyliczki, stanowiącego część działki  
nr 51/93, z przeznaczeniem pod teren zielony.

Wykaz zostanie podany do publicznej wiadomości na okres 21 dni licząc od dnia wywieszenia,  
tj. od dnia 29.05.2024 r. 

Burmistrz Miasta i Gminy Piaseczno

Rozbudowa układu komunikacyjnego
w Sobikowie obejmie około  
dwukilometrowy odcinek drogi 

dokończenie ze str. 1

dokończenie 
ze str. 1
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MICHAŁ SUTYNIEC: Słowo „bezpieczeństwo”  
jest w ostatnich miesiącach jednym z najczęś-
ciej pojawiających się w przestrzeni medialnej. 
Słusznie?
MICHAŁ KOBOSKO: Wielu wierzyło, że prowadze- 
nie w Europie polityki opartej na toczeniu wojen 
odeszło na zawsze. Stosunki międzynarodowe mia- 
ły być oparte o przymierza krajów wolnych i nie-
podległych. W Polsce i Europie prowadziliśmy życie 
stabilne, które wydawało się niezagrożone. Inwazja 
na Ukrainę spowodowała, że znów zaczęto mówić 
o podległości, strefach wpływów.
MS: Może nam nie potrzeba w tej sytuacji poli-
tyków, tylko generałów? Czy to oznacza, że my 
obywatele Polski i Europy powinniśmy zacząć 
panikować?
MK: Pełniąc rolę przewodniczących Sejmowej Ko-
misji ds. Unii Europejskiej oraz Delegacji Sejmu i Se-
natu RP do Zgromadzenia Parlamentarnego OBWE, 
rozmawiam z dyplomatami z  Europy. Staram się im 
przedstawiać dwa spojrzenia. Pierwsze dotyczący 
doktryny obronnej. Drugie dotyczy zapewnienia 
bezpieczeństwa ludności cywilnej. Jesteśmy zmu-
szani do działań obronnych. Podejmujemy je jednak 
dla ochrony naszych obywateli. O ich losie musimy 
pamiętać w pierwszej kolejności. Potrzebujemy  
w Europie odpowiedzialnych polityków na każde 
– także najtrudniejsze czasy, którzy uważnie wsłu-

chują się w głos wojskowych nieustannie myśląc 
o losie ludności cywilnej. Nie musimy się niczego 
obawiać, jeżeli Europa wybierze 9 czerwca właściwą 
reprezentację. Bądźmy sobą w Europie. Wreszcie. 
Czas najwyższy, bo nie jesteśmy już juniorem, no-
wym krajem członkowskim. Nie jesteśmy krajem, 
który ma jakiekolwiek powody do kompleksów.  
Po 20 latach członkostwa w UE musimy być aktyw-
nym, świadomym współtwórcą, współreżyserem 
tego, w jakim kierunku idą sprawy w Europie.
MS: Mówiąc o gotowości do konfliktu zbrojnego 
mówi Pan jednocześnie o potrzebach ludności 
cywilnej. To nie jest sprzeczność? 
MK: Posłużę się przykładem dwóch osób, które  
bardzo cenię. Mówię o generale i senatorze Miro- 
sławie Różańskim – wybitnym wojskowym oraz  
Adrianie Porowskiej – specjalistce w pomaganiu 
osobom w życiowych kryzysach. Od generała 
usłyszelibyśmy o współczesnym polu bitwy i stra-
tegiach odstraszania. Adriana położyłaby nacisk 
na zabezpieczenie podstawowych potrzeb: wo- 
dy, jedzenia, komunikacji, schronienia. Kompetentni 
ludzie są w stanie wypracować model przewidują- 
cy wszystkie scenariusze. Z reprezentacją w Par-
lamencie Europejskim jest dokładnie tak samo.  
Powinny tam trafić osoby dostrzegające cały obraz, 
a nie awanturnicy lub panikarze ślepo biegnący  
w stronę przepaści. 

MS: Czyli „bezpieczeństwo” nie oznacza tylko 
tego militarnego? Mandat posła Parlamentu 
Europejskiego daje możliwości zapewnienia 
bezpieczeństwa w każdym wymiarze? 
MK: Bezpieczeństwo to szerokie pojęcie. Właśnie 
dlatego w programie wyborczym mówmy m.in.  
o funduszach europejskich na wyciągnięcie ręki. 
KPO to uśredniając 15.000 zł na każdego z nas dla-
tego należy uprościć pozyskiwanie środków. Pol-
ska 2050 Szymona Hołowni od początku niesie na 
sztandarach postulaty dotyczące dekarbonizacji  
i edukacji ekologicznej. Mówimy o zmianach doda-
jąc, że to powinna być bezpieczna i sprawiedliwa 
transformacja. Wybierajmy polityków, którzy rozu-
mieją zarówno bezpieczeństwo, jak i odpowiedzial-
ność wobec społeczeństwa. 
MS: Dziękuję za rozmowę i życzę powodzenia  
w wyborach do Parlamentu Europejskiego.

Potrzebujemy w Europie odpowiedzialnych 
polityków na każde – także najtrudniejsze czasy
Bądźmy sobą w Europie. Wreszcie. Czas najwyższy, bo nie jesteśmy już juniorem, nowym krajem członkowskim. 
Nie jesteśmy krajem, który ma jakiekolwiek powody do kompleksów. 

MICHAŁ KOBOSKO 
– kandydat w wyborach do Parlamentu Eu-
ropejskiego, Poseł na Sejm X Kadencji, I Wi-
ceprzewodniczący Partii Polska 2050, Prze-
wodniczący Sejmowej Komisji do spraw Unii  
Europejskiej, Przewodniczący Delegacji Sejmu 
i Senatu RP do Zgromadzenia Parlamentar- 
nego OBWE

W ubiegłym tygodniu Urząd Mia-
sta i Gminy Piaseczno poinfor-

mował o tym, kto zdobył pierwszą na-
grodę w konkursie na koncepcję zespo-
łu budynków w centrum, w kwartale 
wyznaczonym ulicami Sierakowskiego, 
Rynkową i Zgoda oraz kanałem Rzeki 
Perełka. – To będzie zmiana na miarę XI 
wieku! Właśnie poznaliśmy zwycięzcę 
konkursu architektonicznego na kon-
cepcję nowej siedziby urzędu miasta 
i centrum kultury wraz z salą widowi-
skową na 500 osób – brzmiał komuni-
kat gminy w mediach społecznościo-
wych. – Gmina Piaseczno przeprowa-
dziła dwuetapowy konkurs wspólnie 
ze Stowarzyszeniem Architektów 
Polskich (SARP). Zwycięską koncepcję 
opracowała pracownia JSK Architekci 
i biuro HPP Architekten. Zgodnie z za-
łożeniami zabudowana zostanie cała 
pierzeja ul. Sierakowskiego od budyn-
ku „Starej Łaźni” poprzez dzisiejszy 
parking miejski. Miejsca parkingowe 
znajdą się w parkingu podziemnym – 
dodano w komunikacie. 

Jak czytamy w uzasadnieniu wybo-
ru pracy, wyróżnia się ona konsekwen-
tnym zagospodarowaniem kwartału, 
które tworzy zwarty blok zabudowy. – 

W efekcie odpowiada specyfice miejsca 
i porządkuje zastany, nieco chaotyczny 
układ urbanistyczny. Autorzy odczy-
tują „kod tożsamości lokalnej” miasta 
Piaseczna i z dużą wrażliwością ana-
lizują zastany kontekst urbanistyczny. 
Wynikiem jest kompozycja rozdrob-
nionych brył współgrających zarówno 
z istniejącą zabudową, jak i z sąsiedz-
twem parku. Świadomie zastosowana 
skala niuansująca wysokości zabudowy 

oraz współgrające z funkcją rozbicie 
kubatur na mniejsze elementy dobrze 
dopasowują nowo powstające zało-
żenie do tkanki miejskiej i sąsiedztwa 
parku – podkreślono w uzasadnieniu. 
Ponadto zdaniem sądu konkursowego, 
w skład którego weszli głównie cenieni 
polscy architekci, na uznanie zasługu-
ją m.in.  rozwiązania urbanistyczne i 

funkcjonalne, oparte na dogłębnej 
analizie lokalizacji. –  Deklarowane 
przez autorów „zszywanie miasta” 
przy jednoczesnym poszanowaniu dla 
istniejących powiązań przestrzennych 
zasługuje na szczególne docenienie 
– dodano. Oceniający, w tym głównie 
cenieni w Polsce architekci, docenili 
także „trafność w doborze skali zało-
żenia i przestrzennych powiązań oraz 
poszukiwanie równowagi pomiędzy 
odrębnością funkcji centrum kultury 
i ratusza a spójnością kwartału w wy-
razie architektonicznym” oraz udane 
„poszukiwania współczesnego wyrazu 
architektonicznego przy jednoczesnym 
poszanowaniu historycznej parcelacji i 
zachowaniu spójności (…)”.  

Jak podkreślił urząd, teraz przed 
nim negocjacje ze zwycięzcami konkur-
su w sprawie umowy na projekt wraz z 
pozwoleniami na budowę. Szacuje się, 
że największa w historii gminy inwe-
stycja pochłonie ponad 300 mln zło-
tych. Jednak pomysły projektantów, na 
razie przedstawione w formie koncep-
cji, nie przypadły do gustu niektórym 
mieszkańcom. W sieci wylała się fala 
krytyki pod adresem i miasta, i twór-
ców zwycięskiej pracy. Zdaniem wielu, 

przedstawione przez projektantów 
budynki nie nawiązują do starej zabu-
dowy. Inni w ogóle nie widzą w miej-
scu obecnego dużego parkingu żadnej 
zabudowy, która zabrałaby ostatnią 
wolną przestrzeń. – Brak słów, nie ma 
na co pieniążków wydawać, naprawdę 
Gminie jest potrzebny nowy pałac dla 
urzędników – skomentował jeden z 
internautów.

Dlaczego gmina chce budować no-
wy urząd? Obecnie wydziały magistra-
tu znajdują się w różnych lokalizacjach 
w mieście, a główna siedziba przy ul. 
Kościuszki i tak pęka w szwach. W no-
wych budynkach funkcje kultury prze-
widziano z uwagi na fakt, że Centrum 
Kultury nie posiada sali widowiskowej. 

Ta planowana pozwalałaby także na 
uruchomienie w mieście kina. 

\\\   To jeszcze nie koniec!
Jak poinformował urząd miasta, 

przedstawiona koncepcja nie oznacza 
finalnego projektu. Zanim on powsta-
nie, w czerwcu odbędzie się dyskusja 
pokonkursowa, w której udział będą 
mogli wziąć także mieszkańcy. Po-
nadto powstać ma wystawa plansz z 
wszystkimi wyróżnionymi w konkursie 
pracami. – Na razie mamy do czynienia 
z koncepcją więc niektóre szczegóły 
czy funkcje mogą się jeszcze zmienić 
na etapie projektowania – podkreśla 
burmistrz Daniel Putkiewicz. 

Tekst i zdjęcie Anna Żuber

Fala krytyki po publikacji koncepcji nowego ratusza 
i sali teatralno-widowiskowej

Mieszkańcy nie chcą, aby zabudowano ostatnią wolną przestrzeń w centrum 
miasta

Jak poinformował urząd 
miasta, przedstawiona 
koncepcja nie oznacza 

finalnego projektu
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\\\ PIASECZNO

Tylko w ostatnim czasie  
na drogach powiatu doszło 
do dwóch zdarzeń, które 
mogły skończyć się tragicznie. 
W obu przypadkach 
niefrasobliwością wykazało 
się dwóch 10-latków, którzy 
przemieszczali się  
na hulajnogach elektrycznych.

W piątek 17 maja na ulicy Głównej 
w Piasecznie, w pobliżu szkoły 

podstawowej dwóch uczniów wraca-
ło z lekcji do domu: jeden na rowerze, 
drugi na hulajnodze elektrycznej. 

– Pochłonięci rozmową, najpierw 
zlekceważyli czerwone światło na 
sygnalizatorze, a następnie 10-latek 
nagle wyjechał na drogę wprost pod 
koła prawidłowo jadącej hondy. Na 
całe szczęście chłopiec miał na głowie 
kask, a prędkość, z jaką poruszał się po-
jazd, nie była zbyt wielka. Nastolatek 
nie doznał więc poważnych obrażeń. 
Skoczyło się na potłuczeniach i chwili 
grozy, którą przeżyła nie tylko kierująca 
hondą, ale również chłopiec biorący 
udział w tym zdarzeniu – relacjonuje 

st. asp. Magdalena Gąsowska, oficer 
prasowa Komendy Powiatowej Policji 
w Piasecznie. – W trakcie rozmowy z 
policjantami, nastolatek stwierdził, że 
widział czerwone światło na sygnaliza-
torze dla jego kierunku jazdy, dlaczego 
więc pojawił się przed maską auta – 
wytłumaczyć już nie potrafił – dodaje 
policjantka.

\\\   Finał w sądzie  
rodzinnym 

Jak się okazało, 10-latek nie po-
siada karty rowerowej, wymaganej do 
tego, aby móc poruszać się po drogach 
hulajnogą z napędem elektrycznym. 
Jak informują policjanci z Piaseczna, 
sprawa swój finał będzie miała w są-
dzie rodzinnym. Podobnie jak ta, do 
której doszło w poprzedni weekend 
na granicy Kamionki i Bobrowca. Przy 
ul. Przy Stawie inny 10-latek, również 
poruszający się hulajnogą elektrycz-
ną, zjechał z chodnika wprost pod ja-
dące prawidłowo BMW. Szczęśliwie 
chłopiec nie doznał poważnych obra-
żeń. On również nie posiadał karty  
rowerowej.

Policjanci apelują do rodziców i 
opiekunów o przypominanie pocie-

chom zasad poruszania się po drodze. 
Warto też zadbać o to, by dzieci, które 
skończyły 10 lat, posiadały kartę rowe-
rową, czyli dokument uprawniający je 
do kierowania rowerem czy też hulaj-
nogą elektryczną.

Anna Żuber

\\\ KONSTANCIN-JEZIORNA

Gmina Konstancin-Jeziorna 
poinformowała o wyniku 
majowej zbiórki krwi.

Z biórki organizuje Klub Honoro-
wych Dawców Krwi „Legion” od-

dział konstanciński. W maju odbyła 
się trzecia już akcja krwiodawstwa, 
w której wzięło udział 25 osób. Przy-
pomnijmy, że krew może oddać każda 

osoba w wieku od 18 do 65 lat, która 
waży przynajmniej 50 kg. 

– W miniony piątek (17 maja) Klub 
Honorowych Dawców Krwi „Legion” 
oddział w Konstancinie-Jeziornie zor-
ganizował trzecią w tym roku akcję 
zbiórki krwi. Tym razem specjalny bus, 
który na cztery godziny zaparkował 
przed Urzędem Miasta i Gminy przy 
ul. Piaseczyńskiej 77, odwiedziło aż 38 
osób – poinformował urząd Konstan-
cina-Jeziorny.

Łącznie udało się zebrać 11,2 l 
krwi. 

– W gronie tych niezwykłych osób 
byli m.in. ochotnicy z OSP Konstancin-
-Jeziorna, którzy w ubiegłym roku nie 
opuścili ani jednej zbiórki, oraz pra-
cownicy konstancińskiego magistratu 
– podkreśla urząd.

Akcję tradycyjnie wsparły piekar-
nia Wanda i Cafe Beza, a urząd miasta 
przekazał krwiodawcom gadżety pro-
mocyjne. 

W tym roku planowane są jeszcze 
trzy akcje krwiodawstwa w gminie 
Konstancin-Jeziorna, a najbliższa od-
będzie się 19 lipca.

Agnieszka Deja

Na hulajnogach wprost  
pod samochody

11 litrów krwi

Przy ul. Przy Stawie inny 10-latek, 
również poruszający się hulajnogą 
elektryczną, zjechał z chodnika 
wprost pod jadące prawidłowo BMW

Policjanci apelują do rodziców  
i opiekunów o przypominanie  
pociechom zasad poruszania się  
po drodze

W tym roku planowane 
są jeszcze trzy akcje 

krwiodawstwa w gminie 
Konstancin-Jeziorna
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25 osób oddało krew w ramach akcji 
krwiodawstwa 
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URZĄD MIASTA I GMINY PIASECZNO  ul. Kościuszki 5, tel. 22 70 17 500, www.piaseczno.eu

P R O M O C J A

Dzień dziecka w Piasecznie 

Apel o ograniczenie zużycia wody

Piaseczno 
w gronie 10. najlepszych 

samorządów

Podobnie jak w latach ubiegłych mieszkańcy mogą liczyć na cie- 
kawe warsztaty i stoiska animacyjne, spektakle dla najmłodszych, 
minikiermasz, koncert dla dzieci oraz park rozrywki, czyli między 
innymi uwielbiane przez dzieci dmuchańce. Wydarzenia odbędą się  
na skwerze Kisiela, w Zakątku Kultury oraz na parkingu miejskim.

PROGRAM ALE UBAW! DZIEŃ DZIECKA W PIASECZNIE:
SKWER KISIELA
12.00 – SKABA Music Show
13.00 – Teatr Delikates ”Czesiek i Wiesiek oddali księżyc”
14.00 – SKABArety
14.30 – Magdalena Wasylik – koncert piosenek z filmów Disneya
15.30 – SKABAdisco
16.00 – Teatr Fuzja „Ciocia Jadzia”
17.00 – CK DRUMS HIP-HOP Evolutions
ZAKĄTEK KULTURY
12.00-16.00
Akcja Sztaluga, Grupa Kuglarska Circus Maximus, Klaun z Kolorowym 
Nosem, Inspiratorium, Pracownia aKuKu, zabawy, warsztaty dla dzie-
ci i animacje
PARKING MIEJSKI
12.00-17.00
Park Rozrywki
Dmuchany plac zabaw, tor przeszkód oraz zjeżdżalnia
Ponadto w programie MINI-KIERMASZ.

Partnerem wydarzenia jest DEPIL CONCEPT Piaseczno oraz Polska 
Fundacja Rozwoju PFR.

Wystarczy spojrzeć jak wygląda teraz poziom wody w Jeziorce czy w Wiśle, aby zrozumieć, że problem jest istotny.
W niektórych regionach Piaseczna, a zwłaszcza w Józefosławiu występują problemy z ciśnieniem wody w kranach. Dlatego na prośbę 

Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji w Piasecznie apelujemy aby w godz. 6.00-10.00 oraz 18.00-22.00 nie podlewać przydomo- 
wych ogródków, nie napełniać basenów i nie myć samochodów wodą z wodociągu miejskiego.

– Bierzemy pod uwagę wprowadzenie oficjalnego zakazu używania wody do celów innych niż bytowe w tych przedziałach czasowych  
– mówi burmistrz Daniel Putkiewicz.

Tak duże zużycie wody w jednym czasie opróżnia zbiorniki na Stacji Uzdatniania Wody, a urządzenia nie są w stanie na bieżąco ich  
uzupełniać w takim tempie.

Ranking Perły Samorządu powstaje  
w oparciu o bardzo szczegółową, liczącą po- 
nad 90 pytań ankietę, która dotyczy sytuacji 
finansowej gminy, realizowanych inwesty- 
cji, obsługi mieszkańców przez urząd, działań 
podejmowanych m.in. w zakresie ochrony 
środowiska, edukacji, kultury, zdrowia, roz- 
woju przedsiębiorczości, pozyskiwania in- 
westorów czy środków zewnętrznych. Ka-
pituła konkursu, w oparciu o zgromadzone 
dane, porównuje samorządy, sprawdza po- 
tęp w stosunku do lat ubiegłych i w ten 
sposób tworzy ranking.

– Piaseczno utrzymuje się w ścisłej czo- 
łówce od pierwszej edycji tego rankingu. 
Cieszę się, że mam przyjemność kierować 
samorządem w Piasecznie. Wspólnie zmie-
niamy Piaseczno na lepsze, co zauważają  
i doceniają również podmioty zewnętrzne.  
Takie wyróżnienia bardzo nas motywują  
i zachęcają do dalszej pracy dla dobra miesz- 
kańców – mówi burmistrz Piaseczna Daniel 
Putkiewicz.

Nagrodę dla Gminy Piaseczno odebrał 
burmistrz Daniel Putkiewicz, podczas Kon-
gresu Perły Samorządu, który odbył się  
w Gdyni w dniach 23-24 maja 2024 roku.

Centrum Kultury w Piasecznie, Biuro Promocji i Kultury Gminy Piaseczno zapraszają  
na dzień atrakcji dla małych i dużych dzieci, czyli Dzień Dziecka w Piasecznie! Wydarzenie odbędzie się 

 w niedzielę 2 czerwca 2024 roku w godz. 12.00-18.00. Wstęp wolny. 
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W związku z panującą obecnie suszą hydrologiczną, zwracamy się z prośbą o ograniczenie zużycia wody  
z wodociągu do celów innych niż bytowe.

Gmina Piaseczno po raz kolejny znalazła się w czołówce najlepszych 
samorządów w Polsce. W 12. edycji rankingu Perły Samorządu 2024  

organizowanego przez “Dziennik Gazetę Prawną” zostaliśmy wyróżnieni 
zajmując 5 miejsce i znaleźliśmy się w gronie  

10. najlepszych samorządów w kategorii gmin miejsko-wiejskich.

\\\ GÓRA KALWARIA

W Górze Kalwarii połączono 
profity, które do tej pory 
mieszkańcy mieli dzięki trzem 
różnym kartom.

U rząd poinformował, że Moja 
Dobra Karta, która działa na te-

renie gminy, zastąpiła lokalną Kartę 
Seniora i Kartę Dużej Rodziny. Dzięki 
temu posiadacze kart nie stracą do-
tychczasowych zniżek, a mogą zyskać 
nowe. Wśród nich są na przykład 
darmowe podróże liniami autobu-
sowymi „L”, które kursują na terenie  
gminy.

– Oczywiście jeżeli ktoś posiada 
Kartę Seniora, której ważność jest bez-

terminowa, nie musi jej zamieniać na 
MDK, a posiadacze Karty Dużej Rodzi-
ny mogą ją zamienić na MDK dopiero, 
kiedy straci ona swoją ważność – za-
pewnia urząd.

W kwietniu gmina poinformowała, 
że Moją Dobrą Kartę posiada już blisko 
1700 osób. Dzięki niej mieszkańcy mo-
gą skorzystać m.in. ze zniżki na basen, 
zakupy i usługi w lokalnych sklepach.

Karta jest dostępna również w 
wersji mobilnej na telefon, a aplikację 
można pobrać w sklepach Google Play 
oraz App Store.

Agnieszka Deja

Trzy karty w jednej Nowa wójt powołała zastępców
\\\ LESZNOWOLA

W ubiegłym tygodniu wójt 
Marta Natalia Maciejak 
wręczyła powołania swoim 
zastępcom.

P ierwszym zastępcą nowej wójt 
gminy Lesznowola został Marcin 

Szost – magister ekonomii oraz ab-
solwent studiów podyplomowych z 
zakresu informatyki i rolnictwa. Ukoń-
czył także szkolenia specjalistyczne na 
Akademii Finansów Ernst & Young. 
Marcin Szost posiada ponad 20-letnie 
doświadczenie zawodowe w korpo-
racjach, m.in. PKN Orlen, Animex oraz 

Stadler Rail. Ostatnio pracował jako 
kontroler finansowy na rzecz spółek 
ze Szwajcarii i Stanów Zjednoczonych. 

Marcin Szost odpowiada w gmi-
nie za takie obszary jak urbanistyka 
i planowanie przestrzenne, ochrona 
środowiska i rolnictwo, gospodarka 
odpadami komunalnymi, gospodar-

ka komunalna, a także pozyskiwanie 
funduszy zewnętrznych i współpraca 
z organizacjami pozarządowymi. Po-
nadto nadzoruje bieżącą działalność 
Lesznowolskiego Przedsiębiorstwa 
Komunalnego Sp. z o.o.

\\\   Prawniczka zastępcą 
Anna Pogorzelska, zastępca wój-

ta z wykształcenia jest prawnikiem z 
szesnastoletnim doświadczeniem za-
wodowym w samorządzie terytorial-
nym. W ramach wykonywanej pracy 
zawodowej, oprócz obsługi prawnej 
podmiotów gospodarczych, zajmowała 
się bezpośrednią obsługą prawną jed-

nostek samorządu terytorialnego oraz 
jednostek organizacyjnych, w szczegól-
ności Powiatowych Centrów Pomocy 
Rodzinie, Ośrodków Pomocy Społecz-
nej oraz placówek oświatowych. 

W lesznowolskim urzędzie Anna 
Pogorzelska odpowiedzialna jest za za-
mówienia publiczne, geodezję i gospo-
darkę nieruchomościami i nadzór nad 
gminnymi jednostkami organizacyjny-
mi działającymi w obszarze oświaty, 
sportu i pomocy społecznej, a także 
promocję gminy oraz komunikację z 
jej mieszkańcami.

Anna Żuber

Pierwszym zastępcą 
nowej wójt  

gminy Lesznowola  
został Marcin Szost
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Od lewej: Anna Pogorzelska, zastępca wójta, wójt Marta Natalia Maciejak  
oraz jej pierwszy zastępca – Marcin Szost
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\\\ UWIELINY

W piątek 24 maja odbyło 
się uroczyste nadanie 
Szkole Podstawowej 
imienia Żołnierzy Armii 
Krajowej – Bohaterów Lasów 
Chojnowskich. 

S dzkoła w Uwielinach to kompleks 
budynków, usytuowany na skraju 

Chojnowskiego Parku Krajobrazowe-
go. W 25 oddziałach uczy się blisko 600 
uczniów, a w oddziałach przedszkol-
nych ponad 170 przedszkolaków. 

W uroczystym nadaniu placówce 
imienia uczestniczyli nie tylko ucz-
niowie, obecna i była kadra szkoły, 
ale też rodzice dzieci, włodarze gminy 
oraz przedstawiciele innych jednostek 
oświatowych i przyjaciele placówki. 

Wydarzenie rozpoczęto od wpro-
wadzenia pocztu sztandarowego przez 
rodziców dzieci. Następnie wójt Michał 
Kmiecik odczytał uchwałę Rady Gminy 
Prażmów, na mocy której szkoła zyska-
ła nazwę oraz przekazał ją dyrektorce 
szkoły Elżbiecie Małeckiej. 

\\\   Niekwestionowane  
autorytety

Jak podkreślano podczas uroczy-
stości, zadaniem szkoły, obok naucza-
nia, jest też wychowanie w świetle naj-
wyższych wartości, takich jak honor, 
odwaga, obrona ojczyzny, wierność za-
sadom czy danemu słowu, solidarność 
i patriotyzm. To także pomaganie w po-
szukiwaniu niekwestionowanych auto-
rytetów. I tak w poszukiwaniu patrona 

dla szkoły, uczniowie poznawali bliżej 
sylwetki wielkich Polaków: papieża Ja-
na Pawła II, Marii Skłodowskie-Curie 
oraz Żołnierzy AK – Bohaterów Lasów 
Chojnowskich. To właśnie ta ostatnia 

propozycja wygrała podczas głosowa-
nia, które przeprowadzono pod koniec 
ubiegłego roku, zbierając 321 głosów 
spośród 610 oddanych. 

Lasy Chojnowskie były w czasie 
okupacji niemieckiej terenem oży-
wionej działalności Armii Krajowej. 
– Przyjmując od was sztandar, zobo-
wiązuje się w imieniu własnym oraz 
kadry pedagogicznej do kształtowania 
wśród naszych uczniów tych postaw i 
wartości, za które żołnierze AK, bohate-
rowie Lasów Chojnowskich, gotowi byli 
rzucić na szaniec swoje życie – mówiła 
tuż po odebraniu nowego sztandaru 
szkoły Elżbieta Małecka.   

Tekst i zdjęcia Anna Żuber

Wyjątkowi patroni szkoły

Dyrektorka szkoły Elżbieta Małecka odebrała sztandar od rodziców uczniów

W uroczystości nadania szkole imienia udział wzięli m.in. uczniowie szkoły,  
a także kadra, zarówno ta obecna, jak i była

Wójt Michał Kmiecik przekazał  
dyrekcji szkoły uchwałę nadającą  
placówce imię Żołnierzy AK  
– Bohaterów Lasów Chojnowskich

Lasy Chojnowskie 
były w czasie okupacji 
niemieckiej terenem 

ożywionej działalności 
Armii Krajowej

    
OBWIESZCZENIE STAROSTY PIASECZYŃSKIEGO

Na podstawie art. 11f ust. 3 i 4 ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 r. o szczególnych zasadach 
przygotowania i realizacji inwestycji w zakresie dróg publicznych (t.j. Dz. U. z 2024 r., poz. 311) 
zawiadamiam, że w dniu 27 maja 2024 r. po rozpatrzeniu wniosku Wójta Gminy Lesznowola, została 
wydana decyzja Starosty Piaseczyńskiego nr 13/2024 (nr rej. ARB.6740.1.16.2022.SR/AP), odmawiająca 
udzielenia zezwolenia na realizację inwestycji drogowej polegającej na: budowie dróg gminnych:  
ul. Gąsek i Konieczna w miejscowości Magdalenka gm. Lesznowola
Działki przeznaczone pod realizację inwestycji drogowej:
– położone w liniach rozgraniczających projektowanej drogi – wchodzące w projektowany pas 
drogowy (w nawiasie podano numery działek po podziale, numer pogrubiony oznacza działkę do 
przejęcia pod projektowany pas drogowy, działka po średniku zostaje przy obecnym właścicielu) 
oznaczone wg katastru nieruchomości numerami:
•  jedn. ew. 141803_2 Lesznowola; obręb 0016 Magdalenka;  
dz. ew. nr: 1620/2 (1620/15, 1620/17; 1620/16),1621 (1621/1, 1621/3; 1621/2), 1625 (1625/1; 1625/2), 
1618/1, 1618/18, 1624, 1619/3, 1619/4, 1619/18, 1620/3, 1622/1, 1622/18, 1626;
•   jedn. ew. 141803_2 Lesznowola; obręb 0001 Lesznowola;    
dz. ew. nr: 33 (33/1; 33/2), 34 (34/1; 34/2), 320 (320/1; 320/2), 36 (36/1; 36/2), 37 (37/1; 37/2), 38 (38/1; 
38/2);
– położone poza liniami rozgraniczającymi projektowanej drogi – nieruchomości przeznaczone 
pod budowę lub przebudowę sieci i innych dróg:
•  jedn. ew. 141803_2 Lesznowola; obręb 0016 Magdalenka;  
dz. ew. nr: 1620/4, 1560/3, 1560/4, 1623, 1627/20, 1622/17,
•  jedn. ew. 141803_2 Lesznowola; obręb 0001 Lesznowola;    
dz. ew. nr: 37/2 (z podz. dz. 37), 36/2 (z podz. dz. 36), 50/1.

Z treścią decyzji nr 13/2024 z dnia 27 maja 2024 r. odmawiającą udzielenia na realizację inwestycji 
drogowej oraz załączonymi do niej materiałami można zapoznać się w Kancelarii Architektoniczno-
Budowlanej na parterze Starostwa Powiatowego w Piasecznie, ul. Chyliczkowska 14, 05-500 Piaseczno.

Od ww. decyzji służy prawo wniesienia odwołania do Wojewody Mazowieckiego, za moim 
pośrednictwem, (Starosta Piaseczyński, ul. Chyliczkowska 14, 05-500 Piaseczno), w terminie 14 dni od 
dnia jej publicznego ogłoszenia. 

Zgodnie z art. 49 ustawy Kodeks postępowania administracyjnego doręczenie uważa się za 
dokonane po upływie czternastu dni od dnia publicznego ogłoszenia..

Z up. Starosty Piaseczyńskiego mgr inż. Sylwia Moszczyńska-Staś 
Naczelnik Wydziału Architektoniczno-Budowlanego

Nr rej. ARB.6740.1.16.2022.SR/AP             
Publiczne obwieszczenie nastąpiło w dniu: 29.05.2024 r.

\\\ DZIEŃ DZIECKA Z BIBLIOTEKĄ
Zbliża się Dzień Dziecka, w związku z tym Biblioteka Publiczna w Piasecznie 
wraz z partnerami przygotowała moc atrakcji. 
W sobotę 1.06.2024 roku 
zapraszamy na plac zabaw 
przed CEM, ul. Jana Pa-
wła II 55. Od godz. 10.00 
do 14.00 czekają na was 
między innymi warsztaty 
z Kicią Kocią i iluzjonista 
Karol Modzelewski, który 
rozśmieszy wszystkich 
do łez. Muzeum Kaset 
przygotowało ciekawe 
warsztaty. Będzie możli-
wość zrobienia prezentu 
dla mamy i bajkowego 
zdjęcia. Na spragnionych 
aktywnego wypoczyn-
ku czekać będzie strefa 
sportu i tańca a zmęczeni 
odpoczną przy teatrzyku 
Kamishibai. Mile widziane 
bajkowe stroje. 

\\\ PIASECZNO 
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Zajęcia 
na świeżym powietrzu

Jednym z największych atutów półko-
lonii jest możliwość spędzania czasu na 
świeżym powietrzu. Organizatorzy przygo-
towują różnorodne gry i zabawy na łonie 
natury, co pozwala dzieciom oderwać się 
od ekranów komputerów i telefonów. Ruch 
na świeżym powietrzu sprzyja zdrowiu i do-
bremu samopoczuciu, a także pomaga w 
nawiązywaniu nowych przyjaźni.

Edukacja przez zabawę
Półkolonie to także doskonała okazja 

do nauki poprzez zabawę. W programie 

często znajdują się warsztaty artystyczne, 
zajęcia sportowe, a nawet lekcje języków 
obcych. Dzięki temu dzieci mogą rozwijać 
swoje zainteresowania i umiejętności w 
przyjaznym i nieformalnym środowisku. 
Taka forma nauki jest nie tylko skuteczna, 
ale także przyjemna.

Bezpieczeństwo 
i profesjonalna opieka

Rodzice mogą być spokojni o bezpie-
czeństwo swoich pociech. Organizatorzy 
półkolonii zatrudniają wykwalifikowanych 
opiekunów, którzy dbają o to, aby każdy 
uczestnik czuł się komfortowo i bezpiecznie. 

Przestrzegane są wszelkie normy bezpie-
czeństwa, a opiekunowie są przygotowani 
do udzielenia pierwszej pomocy w razie 
potrzeby.

Integracja i nowe przyjaźnie
Półkolonie to doskonała okazja do nawią-

zywania nowych znajomości. Dzieci uczą się 
współpracy, wzajemnego szacunku i pra-
cy w grupie. Wspólne przygody i zabawy 
sprzyjają budowaniu trwałych przyjaźni, 
które mogą przetrwać nawet po zakończe-
niu półkolonii. Integracja z rówieśnikami 
to ważny element rozwoju społecznego 
każdego dziecka.

Różnorodność zajęć
Program półkolonii jest zazwyczaj bar- 

dzo różnorodny, dzięki czemu każde dzie-
cko znajdzie coś dla siebie. Od zajęć spor-
towych, przez warsztaty plastyczne, po  
wycieczki edukacyjne – oferta jest napraw-
dę szeroka. Taka różnorodność pozwala 
na rozwijanie wielu talentów i zaintereso- 
wań.

Lokalne atrakcje
Półkolonie często wykorzystują lokalne 

atrakcje, takie jak parki, muzea, baseny czy 
sale zabaw. Dzięki temu dzieci mają okazję 
lepiej poznać swoje najbliższe otoczenie 

i korzystać z uroków okolicy. To również 
świetny sposób na wspieranie lokalnych 
przedsiębiorców i instytucji.

Podsumowując, półkolonie to doskonały 
wybór na wakacje dla dzieci. Zapewniają 
one nie tylko bezpieczny i atrakcyjny wy-
poczynek, ale także rozwijają zaintereso-
wania, uczą nowych umiejętności i sprzyjają 
nawiązywaniu przyjaźni. Jeśli jeszcze nie 
zaplanowaliście wakacji dla swoich pociech, 
warto rozważyć tę opcję. Dzieci z pewnością 
będą zachwycone!

Redakcja

Półkolonie w Twojej okolicy – idealny wybór na wakacje dla dzieci
Wakacje zbliżają się wielkimi krokami, a wraz z nimi koniec roku szkolnego. Dla wielu rodziców pojawia się pytanie: jak zapewnić dzieciom  
atrakcyjny i bezpieczny wypoczynek, gdy sami muszą pracować? Idealnym rozwiązaniem mogą okazać się półkolonie organizowane w naszej okolicy.  
Co sprawia, że półkolonie są tak dobrym wyborem?

Tym, którzy nie mają jeszcze pomysłu jakie atrakcje zaproponować dzieciom w tegoroczne wakacje, przedstawiamy 
nasze półkolonie.
W planie – oczywiście – jazda konna – dwa razy dziennie. Jedna jazda to woltyżerka/nauka dosiadu i równowagi, druga 
– uzależniona od poziomu uczestnika, od całkowitych podstaw do skoków i wyjazdów w teren. Będziemy również 
uczyć prawidłowego obchodzenia się z koniem oraz sprzętem jeździeckim i stajennym. Chętnym możemy zaoferować 
praktyczne i teoretyczne przygotowanie do odznaki jeżdżę konno i brązowej. W programie mamy również zaplanowane 
aktywności na świeżym powietrzu i plastyczne. Przewidujemy także czwartkowe ogniska i noc na sianie dla chętnych. 
Możliwość zorganizowania dodatkowego turnusu dla grupy minimum 5 osób.

PRZEŁAM BARIERY JĘZYKOWE W „ANGIELSKIEJ WIOSCE” dzięki intensywnej praktyce języka angielskiego „2 na 1”  
z Native Speakerami. „Angielska Wioska” Angloville to najbardziej zindywidualizowany program językowy w Europie  
z Native Speakerami z krajów anglojęzycznych: Wielka Brytania, Irlandia, USA czy Australia.
Dlaczego warto wybrać Angloville?
• 70+ godzin aktywnej komunikacji z native speakerami • Różne akcenty w 1 miejscu • Ćwiczenie umiejętności 
praktycznych • Nauka bez książek, bez klasy językowej, bez języka polskiego 
Zapomnij o podręcznikach i nudnych lekcjach. Przeżyj z nami niezapomnianą językową przygodę i uzyskaj efekty jak  
po wielu miesiącach tradycyjnej nauki. Wystarczy, że wypełnisz formularz kontaktowy na stronie, a nasi doradcy 
językowi odpowiedzą na wszystkie Twoje pytania.

Szkoła Jazdy Konnej dla dzieci i młodzieży zaprasza w lato na półkolonie jeździeckie.
Organizujemy Latobozy dla dzieci od 7 lat od poziomu początkującego do zaawansowanego. Małe grupy 10-13 
osobowe.
Zajęcia zaczynają się od 8.30 do 16.30, w programie zajęcia od podstaw do elementów wyższych klas.
Elementy woltyżerki, gimnastyka na koniu, jeździecka joga – bo  jeździec musi być fit,  jazda na oklep, pony games, 
hobby horse, zajęcia z pielęgnacji koni, uczestnictwo w codziennych zajęciach stajennych, zajęcia teoretyczne, bo głowa 
jeźdźca musi być pełna wiedzy oraz wiele innych atrakcji.
Zapraszamy do kontaktu.

HOWIK   
Stajnia Witka

ul. Królewska 42, Bogatki
tel. 694 941 768

e-mail: howik.kontakt@gmail.com
 Howik.Agata.Kotlarska

ANGLOVILLE 
ANGIELSKIE WIOSKI  

ul. Św. Leonarda 1/8, Kielce
+48 533 655 147

e-mail: kontakt@angloville.pl
www.angloville.pl   

ALDRAGHO 
OŚRODEK JEŹDZIECKI 

ul. Działkowa 54, Józefosław 
tel.  601 612 504, 885 612 504 
e-mail: aldragho@gmali.com

www.aldragho.pl    

Zapraszamy na kolejną edycję Półkolonii Sportowo-Wspinaczkowych – Lato 2024.
Terminy turnusów dostępne na naszej stronie https://halawspinaczkowa.pl/polkolonie-wspinaczkowe-mali-zdobywcy/
Zapewniamy m.in.: 
• opiekę instruktorów wspinania, wychowawców kolonijnych oraz animatorów 
• gry i zabawy na boisku sportowym (bezpośrednio w obiekcie CAMP4) 
• atrakcje wspinaczkowe: zdobywanie szczytów i głazów wspinaczkowych (bouldering), wspinaczka z użyciem lin 
alpinistycznych, wspinaczka z autoasekuracją typu TRUBLUE, zawody wspinaczkowe, przejście „Ferraty-Małej Orlej 
Perci”, park linowy, pokonanie mostu linowego. 
Przy zapisach do końca maja zniżka 50 zł 

Zapraszamy wszystkich jeźdźców na letnie półkolonie sportowe Summer Camp! Odbywa się u nas 7 turnusów: 
TURNUS I. (15.07.2024 – 19.07.2024), TURNUS II. (22.07.2024 – 26.07.2024), TURNUS III. (29.07.2024 – 02.08.2024),  
TURNUS IV. (05.08.2024 – 09.08.2024), TURNUS V. (12.08.2024 – 16.08.2024), TURNUS VI. (19.08.2024 – 23.08.2024),  
TURNUS VII. (26.08.2024 – 30.08.2024). 
Oprócz 2 treningów każdego dnia w planie są inne atrakcje! Jazdy na oklep, wyjazdy w teren, kąpiele koni, pony games  
i wiele innych! Zapewniamy również: wyżywienie w restauracji „Kuchnia przy stajni”, ubezpieczenie, kameralne  
grupy, sprawdzonych instruktorów. Jeśli Twoje dziecko uwielbia spędzać produktywnie czas – te półkolonie są właśnie 
dla Was! Koszt turnusu półkolonii – 1590 zł, w sprawie zapisów prosimy o telefon.

Centrum wspinaczkowo- 
 -sportowe CAMP4 

ul. Krasnowolska 50, 
Warszawa Ursynów

tel. 22 847 11 76,  501 142 436 
e-mail: kontakt@camp4you.pl

www.halawspinaczkowa.pl    

PONY ACADEMY 
by Monika Sitarska 

Solec 220, 05-532 Solec
tel. 600 991 015  

ponyacademybymonikasitarska.pl
 

Jesteśmy grupą młodych ludzi o różnych zainteresowaniach i pasjach. Po kilku latach doświadczeń w pracy z dziećmi 
i młodzieżą, stworzyliśmy miejsce, w którym dzieciaki spędzają czas aktywnie, kreatywnie, blisko natury.
Półkolonie w Zalesiu Górnym organizujemy od 2018 roku. Przez ten czas zorganizowaliśmy ponad 100 turnusów, 
zapewniając aktywny wypoczynek dla ponad 2000 dzieci. Z każdym rokiem poszerzamy swoją ofertę o dodatkowe 
atrakcje i nowe lokalizacje.
Nasza propozycja łączy w sobie elementy aktywnego wypoczynku, sportu, zabawy oraz nauki. Zapraszamy 
do zapoznania się z profilami naszej kadry oraz atrakcjami, które przygotowaliśmy dla dzieci w najbliższym sezonie 
letnim.
Na nasze półkolonie zapraszamy dzieci w wieku 5-12 lat. Do zobaczenia! 

PÓŁKOLONIE 
W ZALESIU  

ul. Promiennego Słońca 6 
Zalesie Górne

tel. 782 400 999 
e-mail: info@polkoloniewzalesiu.pl

 



8 NR 479 (12) 29 MAJA 2024 OCALIĆ OD ZAPOMNIENIA

S potkali się na przyjęciu rodzin-
nym. Zbyszek Roszkowski praco-

wał już wtedy w zakładach ZELOS w 
Piasecznie produkujących kineskopy 
monochromatyczne.  Tu w tym miej-
scu napiszę, że wszystko się potoczyło 
według przysłowia „co komu pisane to 
go nie minie”, bo Zbyszek miał nie iść 
na to przyjęcie. Uczył się i miał napisać 
coś ważnego, ale złamała się stalówka 
pióra i drugiej nie było. I poszedł na 
spotkanie rodzinne. Po spotkaniu, na 
prośbę rodziny, Zbyszek miał odpro-
wadzić do domu kuzynkę mieszkającą 
przy ul. 1 Maja koło stadionu, Halinka 
przyłączyła się do nich, bo mieszkała 
też niedaleko. Rozstali się, ale Zbyszek 
poprosił o następne spotkanie. Oboje 
bardzo przypadli sobie do gustu.  I w 
końcu 1968 r. odbył się ich ślub w koś-
ciele św. Anny w Piasecznie. Zbyszek, 
wówczas zapalony sportowiec, częsty 
bywalec boiska w Piasecznie i kolega 
brata Halinki świetnego bramkarza 
Ruch-Piaseczno Staszka Kwaśnego, do 
końca życia zachował uwielbienie dla 
sportu.

\\\   Pielęgniarka Halina  
piasecznianka

 Halinka skończyła szkołę pielęg-
niarską w Warszawie przy ul. Nowo-
grodzkiej. Pierwszy staż odbyła na 
oddziale w jednym z warszawskich 
szpitali, ale w finale została pielęgniar-
ką przemysłową i została zatrudniona 
w przychodni zakładów ZELOS, mimo 
że pracowali oboje ze Zbyszkiem, w 
jednej firmie nie spotkali się, dopiero 
na przyjęciu u kuzynki Roszkowskich. 
Zacznę od początku.   

Halinka pamięta przedszkole, do 
którego chodziła, i tu ciekawostka, 

bo przedszkole było przy ul. Świę-
tojańskiej w Piasecznie, obok szkoły 

w drewnianym budynku, a że dzieci 
zapamiętują różne dziwne rzeczy, to 
pamięta 10 stopni schodów, którymi 
wspinała się do sali przedszkolnej. 
Budynek ten po zlikwidowaniu przed-
szkola zasiedlili lokatorzy, tu istniał też 
Wydział Oświaty. Niestety drewniany 
świdermajer spłonął na początku lat 
60. Po przedszkolu oczywiście panna 
Kwaśna poszła do szkoły przy ul. Świę-
tojańskiej. Zapamiętała nauczycielki: 

polonistkę Zofię Wróblewską, Marię 
Samulską, siostry Eder. Zawsze marzyła 
o szkole pielęgniarskiej, tej w Warsza-
wie przy ul. Nowogrodzkiej, chciała 
się opiekować chorymi, ale najpierw 
trzeba było skończyć LO w Piasecznie 
przy ul. Chyliczkowskiej. Po maturze 
razem z koleżanką Jadzią Markowską 
z ul. Kniaziewicza zostały przyjęte do 
pomaturalnej szkoły w Warszawie. 
W szkole pielęgniarskiej okazało się, 
że obie panny są predysponowane do 
zawodu, który wybrały. Z Jadzią Mar-
kowską przyjaźnią się do dziś. Pierw-

sza poważna praca Halinki to szpital 
przy ul. Szaserów w Warszawie.  Długi, 

męczący dojazd z Piaseczna do miej-
sca pracy zajmował ponad 2 godziny. 
Najpierw droga od ul. Marchlewskiego 
w Piasecznie, potem Węgiełkami koło 
cmentarza, ul. Sienkiewicza do stacji 
PKP. Powrót był nieraz późnym wie-
czorem lub w nocy i wtedy po córkę na 
stację wychodził tata, bo w latach 60. 
Piaseczno nie było bezpiecznym mia-
stem, to spowodowało zmianę miejsca 
pracy.

\\\   ZELOS  
Młoda pielęgniarka znalazła pracę 

w przychodni zakładowej ZELOSu w 
Piasecznie. Przychodnia mieściła się 
wówczas w niewielkim domu obok 
zakładu.  

Proszę Halinkę, aby opowiedziała 
mi o pracy w przychodni zakładowej 
ZELOSu i otrzymuję w zamian aneg-
dotę. Halina często jeździła jako pomoc 
medyczna na wycieczki zakładowe i 
oczywiście zabierała ze sobą torbę pie-
lęgniarki z pełnym wyposażeniem. I 
pewnego razu na grzybobranie zabra-
ła zrobioną przez swoją mamę orze-
chówkę na spirytusie, bo jak wiadomo 
jest to eliksir na wszystkie żołądkowe 
kłopoty. Pierwszy dzień wycieczki  do 
pokoju  przychodzi pacjent i skarży się 
na ból żołądka, no to Halinka podaje mu 
kieliszek orzechówki. I ból odpuszcza 
„jak ręką odjął”. W chwilę potem, jak 
wycieczkowicze dowiedzieli się, jak się 
odbywa terapia u pielęgniarki Halinki, 
to się ustawiła kolejka po kieliszeczek 
orzechówki. Nie muszę dodawać, że na-
stąpiło cudowne ozdrowienie wszyst-
kich uczestników.

Praca w przychodniach zakłado-
wych nie jest łatwa, bo pielęgniarki 
pracują też na noce i zmiany. Zbyszek 
często musi zostać do późnego wieczo-
ru w zakładzie i co wtedy z opieką nad 
dziewczynkami? Zbyszek odprowadza 

córkę do przedszkola, ale nie umie się 
rozstać z płaczącą i wtulającą się w nie-
go dziewczynką, dla której pożegnanie 
z tatą przed wejściem do przedszko-
la jest trudne. Robi się problem. Na 
szczęście czas mija i niektóre proble-
my rozwiązują się same. Jeden problem 

tylko nie rozwiązał się sam: wysokie 
schodki autokaru, który woził dzieci 
do przedszkola. Co robi Roszkowski? 
Projektuje, a potem sam spawa w do-

mu dodatkowe schodki dopasowane 
do autokarowych. Przez wiele lat były 
używane.

Trudny też dla rodziny Roszkow-
skich był czas, gdy następowała zmiana 
zakładu z Polkoloru na Thomson, bo 
Zbyszek przez pewien czas nie dosta-
wał wynagrodzenia. Przetrwali i ten 
czas oboje. Namawiano Zbyszka, aby 
zmienił zakład, ale to było w jego pla-

nach niemożliwe, taki był, wszystko, co 
robił, było dla niego misją.

\\\   Przychodnia zakładowa
Te śniadania o 10.00 i te schody 

w kształcie ślimaka. Halinka niesie 
szklankę, staje na wycieraczce...i zjeż-
dża po stopniach jak na zjeżdżalni. 
Szklanka uratowana! Palec u nogi zła-
many, doktor Tadeusz Gerber zdziwio-
ny pyta: ratowałaś szklankę? Dr Gerber 
chirurg, znakomity lekarz, dziś w Pia-
secznie jest ulica jego imienia, mieszkał 
tuż obok tej ulicy, kino należało do jego 
rodziny. Halinka i obie córki Agnieszka 
i Kasia mają o nim zdanie: najwspanial-
szy lekarz w historii Piaseczna. Wysyłał 
pacjentów na badania specjalistyczne, 
ale zanim zobaczył wynik, wiedział co 
choremu dolega. Był lekarzem z powo-
łania, z dużą umiejętnością analizy do-
legliwości chorego. Halinka opowiada, 
że współpraca z doktorem dała jej tak 
wiele umiejętności i wiedzy, że pewne 
czynności przy chorym mogła wyko-
nywać sama. To był piękny czas w jej 
zawodzie.

O doktora trzeba było dbać, bo 
nie przywiązywał zupełnie uwagi do 
ubrania. Kiedyś Zbyszek przyszedł do 
przychodni żony w nowej kamizelce, 
którą kupiła mu Halinka. Doktorowi 
spodobała się kamizelka i Halina na 
prośbę doktora kupiła drugą. Minął 
czas i kamizelka zaczęła się strzępić i 
trzeba było powiedzieć doktorowi, że 
już czas, aby kamizelkę wyrzucić. Oj 
żałował jej bardzo, ale posłuchał się, 
choć trudno się mu było z nią rozstać. 
Taki był. Dr Tadeusz Gerber prowadził 
też w domu koło kina Mewa swój pry-
watny gabinet, przychodzili do niego 
chorzy, badał, stawiał diagnozę, ale na 
opatrunki i zastrzyki wysyłał do Halin-
ki Roszkowskiej. Halina towarzyszyła 
mu aż do emerytury, a potem, gdy po 
wylewie długo leżał w szpitalu na ul. 
Kasprzaka w Warszawie, też go odwie-
dzała, tam też zmarł.  

Halinka, Kasia i Agnieszka opowia-
dają mi o tym, gdzie są pochowani bo-
haterowie tej opowieści: wszyscy pra-
wie na starym cmentarzu w Piasecznie. 
Wszyscy oprócz dziadka Zbyszka, bo 
zaginął w czasie wojny i nie udało się 
go odnaleźć, w Piasecznie na starym 
cmentarzu Stanisław Roszkowski ma 
swój grób symboliczny. 

Małgorzata Szturomska

Rodzina Roszkowskich cz. II 
– czyli o pielęgniarce Halinie, 
przychodni zakładowej  
i dr. Tadeuszu Gerberze

Zbyszek Roszkowski a w tle Piaseczno przemysłowe
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Premier Piotr Jaroszewicz z wizytą w Polkolorze. Załoga zakładu,  
Zbyszek Roszkowski drugi od prawej 

Boisko w Piasecznie, zawodnicy po meczu, pierwszy od prawej Zbyszek  
Roszkowski

Pielegniarka Halinka w pierwszej 
swojej pracy



9NR 479 (12) 29 MAJA 2024AKTUALNOŚCI

Założone i zrealizowane cele projektu 
dotyczyły porównania i wymiany sposo-
bów oraz form integracji sensorycznej  
w terapii zachowań uczniów z problema- 
mi. Poprzez wymianę doświadczeń i na-
rzędzi edukacyjnych specjaliści z gmin-
nych jednostek organizacyjnych roz-
wijali spójność społeczną i akceptację. 
Dla każdej ze stron niezwykle cennym 
doświadczeniem było poznanie innowa-
cyjnych metod kształtujących podstawo-
we kompetencje i umiejętności uczniów  
z niepełnosprawnościami.

Podczas realizacji 7 – dniowej mobil-
ności zagranicznej w Antalii nauczyciele 
i uczniowie z Gminy Tarczyn odwiedzali 
szkoły specjalne, w których dowiedzieli 
się jak wygląda organizacja i funkcjono-
wanie szkolnictwa specjalnego w Turcji,  
a także zapoznali się z metodami i form-
ami pracy warsztatowej z uczniami. Po-
nadto wymienili się doświadczeniami 
na temat pracy z dziećmi ze specjalnymi 
potrzebami z innymi nauczycielami oraz 
rodzicami, którzy są częścią życia szkół 
specjalnych w Turcji.

Wyposażenie pracowni terapeutycz-
nych w szkole specjalnej w Antalii jest na 
bardzo wysokim poziomie. Do każdego 
rodzaju terapii przeznaczone jest inne po-
mieszczenie np. sala do terapii ruchem, 
do arteterapii, muzykoterapii, interak-
tywna TFH (sala doświadczania świata) 
służąca do stymulacji układu nerwowego 
i dostarczania mu bodźców, które pozy-
tywnie wpłyną na koncentrację, pamięć  
i aktywność. Ze względu na rosnącą liczbę 
dzieci z różnego rodzaju zaburzeniami, 
warto pomyśleć i zainwestować w taką  
pracownię na terenie naszej gminy. Naj-
bardziej interesujące zajęcia to te, podczas 
których, mogłam porozmawiać zarówno  
z dziećmi jak i pracownikami, poznać no-
we rozwiązania i narzędzia do  pracy. Wy-
jazd ten był świetną okazją, do poznania 
jeszcze lepiej wybranego przez siebie za-
wodu i zweryfikowania wiedzy na temat 
szeroko pojętej pedagogiki specjalnej – 
mówi pani Karina Majchrzak-Trzeciak, na-
uczycielka, jedna z uczestniczek projektu.

Pani Bogumiła Żeromska, kolejna  
z uczestniczek tak podsumowuje udział  
w projekcie: Zostaliśmy uroczyście po-
witani przez dyrektora, fundatorów, na-
uczycieli, rodziców i uczniów, pedagoga 
specjalnego oraz osoby odpowiedzialne 
za projekt (Arzu i Cem).

W trakcie naszego pobytu każdego 
dnia miałyśmy zajęcia praktyczne w szko-
łach w Antalyi, mogłyśmy wymienić się 
doświadczeniami z osobami, które pra-
cują w tamtych szkołach, porozmawiać 
o metodach pracy wykorzystywanych  
w dziećmi z niepełnosprawnościami oraz 
bardziej zagłębić się w temacie integracji 
sensorycznej i sal do niej wykorzystywa-
nych ( znaczenie oświetlenia, kolorysty-
ki, wyposażenie, podwieszenia). Był to 
też czas kiedy mogłyśmy porozmawiać  
o przebiegu terapii dziecka z trudnoś-
ciami w wieku przedszkolnym. Etapem 
podsumowującym projekt był udział  
w specjalistycznej konferencji na temat 
integracji sensorycznej. 

Bardzo ciekawym i pouczającym w ra-
mach projektu dla mnie było: tworzenie 
planów terapeutycznych uwzględniając 
różnorodne aspekty zaburzeń dla kon-
kretnych przypadków, zapoznanie się  
z ćwiczeniami i zabawami wykorzysty-
wanymi w terapii integracji sensorycznej 
dzieci z zaburzeniami, rozmowy z na-
uczycielami, wykładowcami z wyższych 

uczelni oraz studentami – dodaje pani 
Bogusława.

Tarczyńska reprezentacja w Antalii by-
ła  przyjmowana bardzo ciepło i serdecz-
nie. Ludzie, z którymi miałyśmy okazję 
zapoznać się mają szerokie poglądy,  są  
otwarci i pozytywnie nastawieni do ob-
cokrajowców. Są bardzo przyjaźni, życz-
liwi i chętnie nawiązują nowe przyjaźnie. 
Nasza wizyta była dla nich bardzo dużym 
i jednocześnie pozytywnym przeżyciem. 
Wyjazd do Antalii rozbudził we mnie  
chęć do dalszego samorozwoju. Była to 
niepowtarzalna okazja do poznania in- 
nej kultury, usamodzielnienia się, otwar-
cia na ludzi, a nawet poznania lepiej sa-
mej siebie w różnych sytuacjach i życzę 
każdemu takiej możliwości – podkreśla 
pani Karina. 

Marcin Kiliańśki 
– Tarczyński koordynator projektu

Perceive via TOUCH! „Postrzeganie przez DOTYK!”
Gmina Tarczyn kończy dwuletnią współpracę z Tureckim Ramazan-Hatice Savas Special Education Practice School w Antalii. Projekt był 
realizowany w ramach programu Erasmus + finansowany przez Unię Europejską i Turecką Agencję do spraw programu Erasmus +. 

\\\ DZIEŃ DZIECKA
Zapraszamy na Dzień Dziecka z Hugonówką! W programie mnóstwo wy-
jątkowych atrakcji, m.in. spektakl dla dzieci, pokaz tańca, animacje, dmu-
chańce, obozowisko harcerskie i warsztaty. 
W tym roku zapraszamy najmłodszych do świata pszczół, które będą bohaterkami 
naszego pikniku.

PROGRAM:
13.30 Animacje – Pszczoły w ruchu POLANA
14.00 Spektakl „Pszczoły to mistrzynie” Teatru Mozaika ALTANA
15.15 Animacje sportowe – Pszczółka Maja i Gucio POLANA
16.00 Pokaz tańca – grupa taneczna Międzynarodowej Szkoły w Józefosławiu  
ALTANA
16.15 Animacje taneczne – Co się dzieje w ulu? POLANA
Pozostałe atrakcje:
• Strefa „Z Kujawskim pomagamy pszczołom”
• Obozowisko Harcerskie
• Warsztaty artystyczne dla dzieci i rodziców
• Malowanie buziek, balonowe zwierzątka, bańki
• Dmuchańce
• OSP Bielawa
• Animacje, gry, zabawy
 Niedziela, 2 czerwca 2024, godz. 13.00-17.00, wstęp wolny.
Konstanciński Dom Kultury, ul. Mostowa 15 – polana obok Hugonówki

\\\ KONSTANCIN-JEZIORNA 

\\\ STARA IWICZNA

W upalną niedzielę  
(26 maja) blisko 140 osób  
pobiegło w biegu 
charytatywnym, którego 
celem było wsparcie dzieci 
z niepełnosprawnościami. 
Jeszcze więcej osób wzięło 
udział w towarzyszącym 
biegowi pikniku z udziałem 
różnych służb z terenu 
powiatu.

N a starcie 5-kilometrowego biegu, 
mimo parzącego słońca i wyso-

kiej temperatury, stanęli mieszkańcy, 
ale także funkcjonariusze i pracowni-
cy cywilni piaseczyńskiej komendy, 
policjanci z Wydziału Doskonalenia 
Zawodowego oraz Wydziału Ruchu 
Drogowego Komendy Stołecznej Poli-
cji, strażnicy miejscy, strażacy, przed-
stawiciele lokalnego samorządu, m.in. 
wójt Lesznowoli Marta Maciejak oraz 
wiceprzewodniczący miejscowej rady 
gminy Konrad Tkaczyk, biegacze LKS 
Góra Biega, a także inne osoby związa-
ne ze sportem oraz takie, które nigdy w 
życiu nie brały udział w biegach. 

Tuż obok linii startu i mety już 
od godz. 10 trwał piknik. Mieszkańcy, 
zarówno ci mali, jak i duzi, mogli po-

rozmawiać ze strażakami ochotnikami, 
którzy licznie przybyli na wydarzenie, 
m.in. ze Złotokłosu, Cendrowic i Pia-
seczna. Prowadzone były także pokazy 
z pierwszej pomocy przedmedycznej 
oraz nauka bezpiecznego poruszania 
się w ruchu drogowym. Chętni mogli 
także przymierzyć policyjne wyposaże-
nie, a także sprzęt, taki jak motocykle, a 
nawet łódź policyjnego patrolu wodne-
go. Ponadto śmiałkowie mogli pokonać 
tor przeszkód w alko i narkogoglach, 
który przygotowała Służba Ratowni-
ctwa Specjalistycznego. 

\\\   Na leczenie i rehabilitację
Pośród atrakcji dla najmłodszych 

nie mogło zabraknąć dmuchańców. 
Wydarzenie uświetnił występ Orkie-

stry Reprezentacyjnej Polskiej Policji 
pod dowództwem insp. Janusza Trze-
pizura oraz pokaz musztry paradnej 
wraz z salwą honorową, który zapre-
zentowali funkcjonariusze Kompanii 
Reprezentacyjnej Komendy Stołecznej 
Policji. 

– Głównym celem zarówno „Biegu 
dla małych bohaterów” jak też i pikni-
ku, było zebranie środków finansowych 
na leczenie i rehabilitację dzieci funk-
cjonariuszy Komendy Powiatowej Po-
licji oraz Straży Miejskiej w Piasecznie, 
które od dłuższego czasu zmagają się z 
niepełnosprawnościami. Cel ten udało 
się zrealizować! Pomoc trafiła do tych, 
którym w danej chwili jest naprawdę 
potrzebna – podkreślają organizatorzy.

Anna Żuber

Pobiegli dla chorych dzieci

 W biegu na 5 kilometrów wystartowało blisko 140 osób
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POZIOMO: 
1) zakłady lecznicze z kuracjuszami;  
2) gra w „oczko” w kasynie; 3) w niej pa- 
sek; 4) broń lub obraz w muzeum;  
5) „Błękitna ...”, kompozycja George’a  
Gershwina; 6) osiągnięcia z „Księgi Gui- 
nnessa”; 7) mały kawałek młodego lasu; 
8) fizyczne to Efekt Dopplera; 9) kościół  
z relikwiami; 10) placówka dyploma- 
tyczna za granicą; 11) ugrupowanie prze- 
ciwne rządowi; 12) największa wyspa 
Balearów; 13) „Dzieci z ...”, książka Astrid 
Lindgren; 14) Droga Mleczna lub Andro- 
medy na niebie; 15) najwyższy szczyt 
Zimbabwe; 16) inaczej czworokąt; 17) za- 
wodniczka na stoku; 18) drugi w kolej- 
ności księżyc Neptuna; 19) rzeka w Ba- 
dajoz; 20) ciałko mrówcze; 21) dawniej 
epolet, galon; 22) najwyższy szczyt Ira- 
nu; 23) stojak dla malarza na obraz;  
24) żywica styraks inaczej; 25) inna 
nazwa akacji syberyjskiej; 26) malarka 
lub śpiewaczka; 27) grawitacyjny to sta- 
laktyt; 28) biologia lub historia dla ucz- 
nia; 29) glin potocznie. 
PIONOWO: 
2) kościół św. Piotra w Rzymie; 5) kon- 
wersacja, dyskusja; 13) brytyjska telewi- 
zja publiczna; 14) alkohol z szyszkoja- 
gód jałowca; 18) pistacja terpentynowa 
w skrócie; 19) jabłko Adama; 30) dębowy 
zbiornik na whisky; 31) kraj ze stolicą  
w Sucre; 32) usuwanie usterki w aucie; 
33) knikus benedyktyński; 34) delfin chi- 
lijski inaczej; 35) krąg wokół głowy świę- 
tego; 36) kanna, ssaka z wołowatych; 
37) inaczej farmerki, spodnie; 38) druga 
największa wyspa Szwecji; 39) naczelny 
organ kontroli państwowej; 40) i Tycho 
Brahe, i Galileusz; 41) rzeka we włoskiej 
Adrii; 42) dźwięk wydawany przez bo- 
ciana; 43) Bellucci, znana włoska aktorka; 
44) część nogi, femur; 45) Agca, strzelał 
do papieża; 46) Bona, była królowa  
Polski; 47) naramiennik żołnierza daw- 
niej; 48) Vaclav, były prezydent Czech;  
49) ustawowy akt łaski dla więźniów;  
50) niezdolność czytania, zaburzenie; 
51) nie jest oryginałem; 52) ważne czę- 
ści krzeseł; 53) „Trebunie ...”, kapela gó- 
ralska; 54) listy bez podpisu; 55) inaczej 
brawa; 56) człowiek chciwy i skąpy;  
57) świątynia buddyjska; 58) mała Alicja; 
59) były zespół Kory Jackowskiej.

Litery z pól ponumerowanych od 1 do 33 utworzą rozwiązanie

    

 OGŁOSZENIE
o ponownym wyłożeniu do publicznego wglądu projektu miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego części wsi Siedliska – etap I
Na podstawie art. 17 pkt 9 i pkt 11 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym (t.j. Dz.U. 2023, poz. 977 ze zm.),  

w związku z art. 67 ust. 3 pkt 4 ustawy o zmianie ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym oraz niektórych ustaw z dnia 7 lipca 2023 r. 
(Dz.U. z 2023 r. poz. 1688) oraz na podstawie art. 39 ust. 1 i  art. 54 ust. 3  ustawy z dnia 3 października 2008 r. o udostępnianiu informacji o środowisku i jego  
ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie środowiska oraz o ocenach oddziaływania na środowisko (t.j. Dz. U. z 2023 poz. 1094 ze zm.) oraz Uchwały 
Nr 914/XLVI/2021 Rady Miejskiej w Piasecznie z dnia 24 listopada 2021 r. w sprawie  przystąpienia  do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego części wsi Siedliska, zmienionej uchwałą nr 1340/LXX/2023 Rady Miejskiej w Piasecznie z dnia 17 maja 2023 r. 

zawiadamiam o ponownym wyłożeniu do publicznego wglądu w dniach od 11 czerwca 2024 r. do 7 lipca 2024 r. 
projektu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części wsi Siedliska – etap I wraz z uzasadnieniem oraz prognozą oddziaływania  
na środowisko.

Z projektem planu można zapoznać się od 11 czerwca 2024 r. na stronie internetowej pod adresem:  http://bip.
piaseczno.eu/ w zakładce Planowanie przestrzenne > Projekty planów wyłożone do publicznego wglądu, a także  
w Urzędzie Miasta i Gminy Piaseczno, ul. Kościuszki 5  w  Piasecznie, w pokoju nr 32, I piętro w godz. 9.00-15.00.

Dyskusja   publiczna   nad   przyjętymi rozwiązaniami w projekcie planu miejscowego 
odbędzie się w dniu 17 czerwca 2024 r. o godz. 16.00 – 18.00 w Sali Konferencyjnej 
Urzędu Miasta i Gminy w Piasecznie, ul. Kościuszki 5.

Zgodnie z art. 18 ust. 1 ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym każdy, 
kto kwestionuje ustalenia przyjęte w projekcie planu miejscowego, może składać uwagi.

Uwagi do wyłożonego projektu  planu  należy składać:
•  w kancelarii Urzędu Miasta i Gminy Piaseczno, 
•  na adres Urzędu Miasta i Gminy Piaseczno ul. Kościuszki 5, 05-500 Piaseczno,
•  za pomocą środków komunikacji elektronicznej na adres e-mail: urzad@piaseczno.eu 

oraz poprzez ePUAP: /umigpiaseczno/SkrytkaESP 
Uwagi należy składać do Burmistrza Miasta i Gminy Piaseczno, który jest właściwym organem do rozpatrzenia  

uwag z podaniem imienia i nazwiska lub nazwy jednostki organizacyjnej i adresu, oznaczenia nieruchomości, której 
dotyczy, w nieprzekraczalnym terminie do dnia 21 lipca 2024  r.

Jednocześnie informuję, że dane osobowe, które będą przetwarzane w trakcie prac projektowych podlegają 
ochronie zgodnie z informacją dostępną na stronie internetowej http://bip.piaseczno.eu/,  w przewodniku interesanta, w którym znajduje się treść „klauzuli 
informacyjnej”. 

z up. Burmistrza Miasta i Gminy Piaseczno 
mgr inż. arch. Anna Pakulińska-Attia, Naczelnik Wydziału Urbanistyki i Architektury

Burmistrz Miasta i Gminy Piaseczno
UiA.6721.10.1.2021.MKR

27.05.2024 r.
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 DAM PRACĘ 

Pracowników do serwisu  
urządzeń wentylacyjnych, również  

bez doświadczenia, konieczne  
prawo jazdy kat. B tel. 601 923 395 

Praca dla technika dentystycznego  
w Piasecznie. Tel. 502 031 221 

Firma JJW  w Konstancinie-Jeziornie  
zatrudni pracowników do obsługi  

maszyn tel.: 22 711 71 58 

  Zatrudnię kierowcę kat. B i C,  
tel. 22 726 86 36 

  Magazyniera oraz ekspedientkę  
do sklepu spożywczego w Ustanowie, 
tel. 698 555 890    

SPRZEDAM 

 Sprzedam łóżka polowe brezentowe 
wojskowe 10 szt., cena do uzgodnienia, 
603912206 

 Drewno opałowe, tel. 602 770 361, 
791 394 791

KUPIĘ 

 Antyczne meble, obrazy, srebra,  
platery, odznaczenia, szable, książki,  
pocztówki, tel. 504 017 418

USŁUGI  

DOCIEPLANIE BUDYNKÓW,  
MALOWANIE ELEWACJI,  

PONAD 25 LAT DOŚWIADCZENIA  
TEL. 501 62 45 62 

 Sprzątanie domów i mieszkań  
tel. 883 933 855, 571 513 300 

 Sprzedaż i montaż okien i drzwi  
wew. i zew. Rolety zew., wew. żaluzje,  
plisy, moskitiery. Parapety wew. i zew.  
22 717 71 00, 601 623 480, 603 310 223    

 Naprawa, serwis okien i drzwi,  
naprawa i wymiana okuć, wymiana  
szyb i uszczelek, tel. 22 717 71 00,  
603 310 223,601 623 480  

 Anteny TV, TV SAT. Konfiguracja  
sprzętu. Zadzwoń 501 700 315

 Ścinka drzew, sprzątanie gałęzi  
z rębakiem, ogrody- pełen zakres.  
Czyszczenie działek kompleksowo.  
Tel-694 910 163

 AUTOMATYKA, napędy do bram  
- przesuwnych, garażowych,  
dwuskrzydłowych. Sprzedaż, montaż  
i serwis, tel. 790 331 339

BEZPYŁOWE CYKLINOWANIE,  
REMONTY od A do Z.  

TADEUSZ BIAŁOGRODZKI  
Tel. 502 093 588, 22 756 57 63 

 Remonty budowlane, hydraulika  
od A do Z tel. 667 604 345

 Docieplanie budynków, szybko, tanio, 
solidnie tel. 502 053 214 

Anteny wideo domofony  
montaż naprawa 603375875 

 Docieplanie poddaszy pianą, wylewki 
tel. 607 378 288 

 TYNKI GIPSOWE I TRADYCYJNE 
604415352 

 Ogrodzenia, panele ogrodzeniowe, 
siatka + montaż producent  
tel. 503 572 046

ELEWACJE DOCIEPLENIA BUDYNKÓW 
DOŚWIADCZONE EKIPY 602-482-572

 Malarskie tanio tel. 22 7277747,  
501 976 533

 Naprawa pralki, lodówki  
tel. 603 047 616

 Glazura, gres, remonty, 601 219 482 

 Hydraulik, złota rączka, tel. 733159220

KOMINIARZ, TEL. 781 495 997 

 Wywóz gałęzi, ogrodnicze 519874891 

 Dachy, podbitka, sprzedaż,  
tel. 692 194 998

 POMPY CIEPŁA, KLIMATYZACJA  
tel. 604895675. 

 Mycie, malowanie elewacji  
tel. 505 591 721 

 Przeprowadzki tel. 505 591 721   

 Wywozimy graty z chaty  
tel. 505 591 721   

 Wycinka drzew tel. 505 591 721  

 ALARMY, KAMERY, DOMOFONY  
600 421 203

 Elektryk, tel-666 890 886 

 Kominiarz tel. 500 214 632 

Krycie, naprawa dachów,  
tel. 511 928 895 

 Remonty, budowlane, ogrodzenia,  
tel. 513 137 581

 Malowanie, hydraulika, remonty,  
tel. 501 050 907

 Dachy - naprawy, papa  
termozgrzewalna, tel. 502 473 605

 Glazura, remonty, tel. 609 926 758 

 Schody, cyklinowanie, tel. 510 128 912

 Hydraulik - naprawy, tel. 698 185 911

 PRANIE - CZYSZCZENIE dywanów,  
tapicerki meblowej i samochodowej  
508 65 20 30

AUTO-MOTO KUPIĘ

 Skup kamperów, przyczep  
kempingowych 505 530 300  

 SKUP AUT NA KASACJĘ 50820673

 Skup aut 2010-2023r. 505 530 300     

NIERUCHOMOŚCI KUPIĘ

 Kupię za gotówkę każdą  
nieruchomość; udziały, spadki,  
wady prawne, zadłużenia.  
Tel. 786-805-828     

NIERUCHOMOŚCI SPRZEDAM

 Sprzedam 4,30 ha na granicy  
gminy Chynów i gminy Prażmów,  
tel. 608 867 053

Sprzedam Działkę Budowalna  
Raszyn Rybie Około 1000m2  

tel. 22 7544726 

 Urocza leśna widokowa działka  
rekreacyjna, Prażmów, tel. 602 770 361

 Działki budowlane 800 m2  
k. Prażmowa, tel. 602 770 361      

NIERUCHOMOŚCI WYNAJEM

 Firma wynajmie miejsca postojowe  
w garażach podziemnych, Piaseczno  
tel. 22 22 53 271

 Wynajmę mieszkanie, studio 45 m2, 
urządzone w wysokim standardzie,  
miejsca postojowe, Piaseczno centrum 
tel. 22 859 94 41  

RÓŻNE 

 Skup złomu, ul. Puławska 34  
(teren Kubara Lamina), 515273148, 
506264111

 Złom różny, akumulatory, siatki, 
669445400 

 Złomowanie pojazdów  
tel. 501 314 711

 Obwoźny skup złomu  
tel. 501 314 711 

 Tanie noclegi Prażmów,  
Tel. 722 202 966

FINANSE 

 Kredyt tel. 513-654-277

MATRYMONIALNE 

 Pani pozna Pana 60+, tel. 451212266
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\\\ PIASECZNO

Wrócił do Polski i… wywalczył 
mistrzowski tytuł! Były 
zawodnik Piaseczna odniósł 
ogromny sukces. Gratulacje!

T omasz Kupisz swoje pierwsze pił-
karskie kroki stawiał w barwach 

Juniora Radom. Dzięki dobrej grze 
otrzymał powołanie do kadry Mazow-
sza prowadzonej przez trenera Zyg-
munta Ocimka, który pracował także 
w KS Piaseczno. To właśnie tu w 2004 
roku trafił młodzieżowiec i rozwijał 
swój talent w roczniku 1990.

Z czasem potencjał pomocnika 
przyciągnął uwagę europejskich klu-
bów – ostatecznie padło na Anglię.

– Występy w reprezentacji junior-
skiej i piaseczyńskim klubie pozwoliły 
mi rozwinąć się na tyle, że udało mi się 
wyjechać do klubu angielskiej Premier 
League, którym było Wigan Athletic – 
wspominał w swoim wpisie na portalu 
2x45.com.pl.

Po pobycie w Wielkiej Brytanii 
piłkarz wrócił do kraju, wiążąc się z 
Jagiellonią Białystok. Jego bilans na 
Podlasiu prezentował się następu-
jąco: 3 lata, 110 meczów (95 w Eks-
traklasie), 15 bramek i 21 asyst. Po 
tym okresie Kupisz ponownie spró-
bował występów poza granicami 

Polski, rozpoczynając swoją włoską  
przygodę.

Chievo, Cittadella, Brescia, Novara, 
Cesena, Ascoli, Livorno, Bari, Trapani, 
Salernitana (awans do Serie A), Porde-
none i Reggina – łącznie zakładał trykot 
aż 12 klubów z Italii. W 2022 roku na-
deszła pora na powrót do Białegostoku 
i – jak się okazało – był on naprawdę 
wielki.

Choć pierwszy sezon byłego gra-
cza Piaseczna w Jagiellonii nie należał 
do najbardziej udanych – białosto-
czanie zajęli 14. lokatę w PKO Bank 
Polski Ekstraklasie, mając 4 punkty 
przewagi nad spadającą z ligi Wisłą 
Płock – w kolejnym roku zawodnik 
nie mógł już sobie wymarzyć lepszego  
sezonu.

W minioną sobotę Jagiellonia Bia-
łystok pokonała u siebie 3:0 Wartę Po-
znań i sięgnęła po pierwszy w historii 
klubu mistrzowski tytuł. Kupisz pojawił 
się na murawie w 86. minucie, zmienia-
jąc Dominika Marczuka. Ogółem w se-
zonie 2023/2024 34-latek rozegrał 22 
mecze, w których zanotował 1 asystę. 
Nie otrzymywał wielu minut, jednakże 
swoim boiskowym doświadczeniem 
wspierał partnerów z drużyny i sięgnął 
po złoty medal rozgrywek.

To kolejne, choć nieporównywalnie 
ważniejsze, trofeum Tomasza Kupisza z 
białostocką ekipą. Poprzednio, w 2010 
roku, udało mu się sięgnąć po Superpu-
char Polski – Jagiellonia wygrała wów-
czas z Lechem Poznań 1:0.                           

Rafał Lipski

Został mistrzem Polski

Tomasz Kupisz zapisał się w historii polskiej piłki
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\\\ WICEMISTRZOWIE Z BANIOCHY
Wielkie brawa dla trenera oraz jego podopiecznych! Życzymy dalszych 
sukcesów na matach. 
W niedzielę 26 maja odbyła się Warszawska Olimpiada Młodzieży w stylu wol-
nym oraz zapasach kobiet. To prestiżowe wydarzenie, które co roku gromadzi 
wielu młodych sportowców z całego regionu. Zawsze towarzyszy mu wysoki 
poziom rywalizacji w atmosferze fair play, która panuje na matach. Zawody stały 
się doskonałą okazją do sprawdzenia swoich umiejętności w gronie najlepszych.
Tegoroczne zmagania przyciągnęły rekordową liczbę uczestników – aż 250 
zawodników i zawodniczek z 16 różnych klubów sportowych. Wśród tej impo-
nującej grupy znaleźli się również reprezentanci klubu UKS Akademia Sportu 
Baniocha, którzy odnieśli duży sukces, uzyskując rezultat, który pozwolił im 
stanąć na podium mistrzostw.

W kategorii wagowej zwanej „królewską” srebrne medale oraz tytuły wice-
mistrzów Warszawy zdobyli dwaj zawodnicy ekipy z gminy Góra Kalwaria 
– Szymon Karbowski, startujący w grupie wiekowej kadetów oraz Jerzy Kor-
nasiewicz, rywalizujący w kategorii młodzików. Utalentowani sportowcy poka-
zali niezwykłą determinację i duży potencjał, co zapewniło im wysokie lokaty  
na podium.
Ogromne gratulacje dla srebrnych medalistów, a także ich trenera Dariusza 
Kańskiego za jego trud włożony w przygotowanie zawodników. Dzięki takim 
wydarzeniom młodzi sportowcy mają szansę na rozwijanie swoich pasji i do-
skonalenie umiejętności, co z pewnością zaowocuje w przyszłości. Czekamy z 
niecierpliwością na kolejne edycje Warszawskiej Olimpiady Młodzieży, a także 
inne turnieje i dalsze sukcesy młodych sportowców Baniochy!

\\\ GÓRA KALWARIA 
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